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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 

29. napján tartott üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Dr. Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz 
Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Melles Zoltán, Melsin Valentin és Czimbalek József képviselők jelezték, 

hogy más elfoglaltságuk miatt nem tudnak a mai ülésen részt venni 
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Vargáné Szüts Katalin és 

Svégel Gábor irodavezető; Kutiné Csicskár Edit, Rongáné Csányi Katalin és 
Pünkösd Márton igazgató; Szakályné Pintér Mária főigazgató és Egyed 
Árpád a kistérségi iroda vezetője 

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
278/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. november 29-i ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendek tárgyalását javasolja a 
képviselő-testületnek. E napirendi javaslat annyiban tér el a meghívóban feltüntetett témáktól, 
hogy 14-es sorszámmal javasolja megtárgyalni az „Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 
1/A. szám alatti ingatlan hasznosításáról” és 15-ös sorszámmal az „Előterjesztés helyiség 
felajánlás a nagyatádi tankerület részére” napirendi pontokat. 
  
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
279/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
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1.) Tájékoztató Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetésének I-III. 
negyedévi teljesítéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés az építményadóról szóló 33/2011. (XII. 16.) önkormányzati 
rendelet módosításáról  

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

3.) Előterjesztés az idegenforgalmi adóról szóló 46/2001. (XI. 30.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

4.) Előterjesztés Nagyatád Város 2013. évi költségvetési koncepciójáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
5.) Előterjesztés az önkormányzati rendeletek tiltott, kirívóan közösség ellenes 

magatartást szabályozó rendelkezéseinek hatályon kívül helyezéséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
6.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás 

feladat-ellátásával kapcsolatos változásokról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
7.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2011. évi beszámolójáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
8.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata, valamint a Nagyatádi 

Városfejlesztő Kft. közötti székhelyhasználati megállapodásról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. könyvvizsgálójának megbízásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
10.) Előterjesztés Jókai Mór emlékfa állításáról   
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
11.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 

határidejű határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
12/A.) Beszámoló a Városfejlesztés és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben 

hozott döntéseiről 
 Előadó: Dr. Novák János a bizottság elnöke 

 
 

12/B. Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben 
hozott döntéseiről 

 Előadó: Melles Zoltán a bizottság elnöke 
 
 



 3 

13/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

13/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

14.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti ingatlan 
hasznosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

15.) Előterjesztés helyiség felajánlás a nagyatádi tankerület részére 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
14.) Interpellációk, kérdések 
  
15.) Egyebek 
 
Napirend tárgyalása: 
 
1.) Tájékoztató Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetésének I-III. 

negyedévi teljesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Valamennyi bizottság tárgyalta a napirendet. Az anyag bemutatja, hogy az első háromnegyed 
évben pontosan hogyan alakultak a gazdálkodásuk mutatói, hogy a tervezett tételeknél, 
előirányzatoknál, milyen teljesítés történt. Az előterjesztésben látható, hogy a feladataikhoz 
hozzárendelték a szükséges forrásokat, azonban a számok mögött látható, hogy jól érvényesül 
az a szempont, ami egyrészt elvárás az önkormányzatokkal szemben, másrészt egy 
természetes gyakorlat, miszerint elsősorban az önkormányzati kötelező feladatok 
szolgáltatások biztosításához szükséges pénzügyi forrásokat teljesítették. Ezt követően a nem 
kötelező feladatok azok, amelyek támogatásban, pénzügyi forrásban részesültek. Ennek az 
összefüggését is jól mutatja az anyag, a benne lévő táblázatok, kimutatások.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
költségvetésének I-III. negyedévi teljesítéséről szóló tájékoztató határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
280/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2012. évi 
gazdálkodásának háromnegyed éves helyzetéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
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2.) Előterjesztés az építményadóról szóló 33/2011. (XII. 16.) önkormányzati rendelet 

módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Ormai István polgármester: 
Jegyző asszonyt kérdezi van-e kiegészítése. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Nincs kiegészítése.  
 
Ormai István polgármester: 
Felhívja a Tisztelt Képviselő-testület figyelmét arra, hogy két bizottság is tett módosító 
javaslatot, és van egy levél – szintén 2. sorszámmal ellátott – amit nagyatádi vállalkozóktól 
kaptak.  
Kéri, hogy a városfejlesztési és a pénzügyi bizottság módosító javaslatait is vegye figyelembe 
a testület a napirend tárgyalása során, hiszen az előterjesztés több ponton, a módosító 
javaslatok alapján változhat.  
Pár dolgot mindenképpen el szeretne mondani a napirend tárgyalása kapcsán. Az egyik, hogy 
akkor, amikor Nagyatádon 2012. decemberében arról döntöttek, hogy bevezetik az 
építményadót, akkor érvényesítették azt a szempontot, hogy egy differenciált helyi adó 
legyen, mivel ez a gazdasági társaságokat, a gazdálkodókat érinti, ezért a 
termelőtevékenységet és a kereskedelmi szolgáltató tevékenységet folytatók között 
differenciáltan kerüljön az adó mértéke megállapításra. Ennek eleget tettek és azt a 
szempontot is érvényesítették, hogy a lehetséges adó mértéknek egy alacsony szintjét 
állapítsák meg, hiszen a lehetséges adómérték 20-30 %-a nagyságrendben állapította meg a 
helyi adót. Akkor azt is kifejezésre juttatta a képviselő-testület, hogy további differenciálást 
lát szükségesnek és célszerűnek. Ennek az igénynek felel meg az előterjesztés, hiszen az 
eredeti előterjesztés kifejezetten és a módosítások is egy differenciált, az arányok 
mozgatásával megvalósuló helyi adórendszert céloz meg. Mindegyik változat azt a célt 
szolgálja – bármelyiket fogadja el a képviselő-testület – hogy a bevezetését követő évben 
teljesen kialakul ennek az adónak a rendszere, a differenciáltsága, a mértékének az arányai, és 
ezzel a működése nyugvópontra jut. Ehhez kapcsolódva két dolgot még el kíván mondani. Az 
egyik az, hogy köszönettel tartoznak a nagyatádi gazdasági szervezeteknek, mert nagyon 
magas, kiemelkedően magas arányban történt meg az önkéntes adóbevallás és adóbefizetés 
2012-ben. Ez azt jelzi, hogy átgondolta mindenki azt a helyzetet, ami a közös teherviselés 
vonatkozásában mindannyiunkra vonatkozik. Úgy tűnik, hogy egyfajta közös gondolkodás 
alakult ki, és ezzel a mostani változtatással és a differenciálás növelésével szeretnék 
kifejezésre juttatni az álláspontjukat az egyes gazdálkodási típusuk közötti különbség 
vonatkozásában. El fogja majd mondani miről van szó, de hogy egyértelműbb legyen, mond 
egy adatot. Nagyatádon a helyi építményadó mértéke 2013-ban 1.722 Ft/m2 lehetne. Ez az 
adómaximum, amit a vonatkozó törvények rögzítenek. A helyi építményadó bevezetésének 
lehetősége 1991-ben nyílott meg az önkormányzatok előtt. Ez az adófajta nagyon sokáig nem 
került bevezetésre Nagyatádon. Most, az elmúlt esztendőben a körülmények késztették őket 
arra, hogy megtegyék. Nem akarja mind a három javaslatot ismertetni, mert egymást néhány 
ponton fedik, kiegészítik, változtatják. Időrendben és utoljára a Pénzügyi Bizottság javaslata 
született meg, amit írásba fektettek.  
Megkérdezi Sasvári Tamás elnök urat, kívánja ismertetni a Pénzügyi Bizottság javaslatát.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottság az előterjesztésben szereplő változatokat annyiban javasolja 
módosítani, hogy a nem kereskedelmi egység és a kereskedelmi egységek mellett javasolja 
bevezetni a hitelintézet, pénzintézet és az üzemanyagtöltő állomás (benzinkút) kategóriákat is.  
Ezzel a rendeletben négy kategória szerepelne. Az e javaslat szerint elkészített rendelet-
tervezet a Pénzügyi Bizottság javaslatának mellékletét képezi.  
Emellett a bizottság két övezet bevezetését javasolja úgy, hogy az I. övezetbe az Eperjesi utca 
– Szabó Dezső utca – Árpád utca Kiszely utcai elágazóig – Kiszely utca – Széchenyi tér – 
Baross Gábor utca déli oldala – Somogyi Béla utca – Mező utca által határolt terület, a II. 
övezetbe pedig az I. övezetbe nem tartozó területek tartoznának. Ennek megfelelően javasolja 
az építményadó mértékét megállapítani akként, hogy a nem kereskedelmi egységek adójának 
mértéke a jelenlegi 300 Ft/m2/év helyett 400 Ft/m2/év legyen, a kereskedelmi egységeknél 
még két kategóriát bevezet be. Az I. és II. övezetben, a 600 m2-nél kisebb alapterületű és 600 
m2-nél nagyobb alapterületű építményeket. A 600 m2-nél kisebb alapterületű építményeknél a 
javasolt adómérték 500 Ft/m2, a 600m2-nél nagyobb alapterületű építményeknél az I. 
övezetben lévő 500 Ft/ m2, a II. övezetben lévő 800 Ft/ m2, a hitelintézetek, pénzintézetek 800 
Ft/ m2 és az üzemanyagtöltő állomás (benzinkút) szintén 800 Ft/ m2 legyen. 
Mindezek eredményeképpen, a javasolt adómérték alapján 73.787.193 Ft adóbevétel várható. 
 
Ormai István polgármester: 
Fontosnak tartja megerősíteni, hogy érvényesül a szándékuk, hogy a differenciálás nagyobb 
legyen. Az övezeti határokat mindenki maga elé tudja képzelni. A D-i oldalon az Eperjesi u. – 
Szabó Dezső u. – az Árpád u. a Kiszely utcáig, K-i oldalon a Kiszely utca – Széchenyi tér, az 
É-i oldalon a Széchenyi tér – Baross Gábor utca déli oldala és a Somogyi Béla utca, Ny-on 
pedig a Mező utca. Az ezen kívül eső 600 m2-nél nagyobb alapterületű kereskedelmi 
egységeknél van a 800 Ft-os mérték. Összesen ez 20 millió Ft bevétel növekedést jelent.  
 
Hozzászólás: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A polgármester úr által elmondottakból az is kiderül, hogy minden olyan elvet támogat a 
képviselő-testület, amely a nagyatádi vállalkozásoknak, és azoknak a – főként kereskedelmi –
vállalkozásoknak ad úgymond védelmet egy ilyen emelésnél, akik a hasznot itt hagyják, akik 
itt fektetik be a pénzt Nagyatádon, és nem viszik ki külföldre. Úgy gondolja, mindenki 
számára egyértelmű, hogy a multinacionális cégekre gondol, akiknek máshol is vannak 
üzleteik. Rájuk vonatkozik a 800 Ft /m2 adómérték.  
 
Ormai István polgármester: 
A képviselő-testület figyelmébe ajánlja a nagyatádi vállalkozóktól kapott levelet.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Tudja, és mint a Pénzügyi Bizottság elnöke tisztában is van azzal, hogy az önkormányzat 
számára, a működőképességének javításához mindenféle forrás bevonása szükséges és nagyon 
fontos. Ha megnézik az önkormányzat költségvetését 1988-99 óta, még egyetlen évet sem 
sikerült legalább nullszaldósra zárniuk. Magyarul minden évben vesztesége volt az 
önkormányzatnak, működési hiánnyal zárta az évet. A dolog azért érdekes, mert egy idő után, 
illetve ebben a 2012 évben rendkívül sok olyan intézkedést hoztak, ami igyekezett 
konszolidálni az önkormányzat munkáját és forrásait.  
Egy hasonlattal él: Úgy nézett ki, hogy van egy tartályuk, amelyik majdnem tele van vízzel, 
melybe csöpögtetnek valamennyit, időnként pohárral is, de olyan is volt, hogy ingyen kaptak 
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egy vödör vizet, amit szintén beleraktak. De valamilyen ármányos módon valaki éjszaka 
mindig leengedett belőle, és a következő évet megint úgy kezdték, hogy megint bele kellene 
rakni valahonnét valamennyi pénzt.  
Ha megnézik a költségvetést, akkor az idei évben az első háromnegyed éves kimutatásukból is 
látszik, hogy 330 millió Ft hiánynál tart most az önkormányzat. Ha ezt az idén befolyt 50 
millió Ft-nyi építményadót nem vetették volna ki, akkor 380 millió Ft lenne. Ha a kormány 
konszolidálni fogja valamelyest az önkormányzat pénzügyeit, akkor is marad legalább 130-
150 millió Ft hiányuk. Ezzel csak azt kívánja érzékeltetni, hogy nagyon úgy tűnik, hogy az 
elmúlt 15 évben bármit tett az önkormányzat, a működésükben a veszteséges gazdálkodást 
nem tudták megszűntetni. Tavaly kivetették az 50 millió Ft-nyi építményadót, melyet akkor 
sem szavazott meg – nem azért, mert nem kell a pénz az önkormányzatnak, és nincs rá 
szüksége, hanem – elvi megfontolásból. Ha egy vállalkozó végiggondolja, hogy mi történik az 
országban és itt az önkormányzatnál, akkor azt mondja, hogy lám az önkormányzat sem csinál 
mást, mint a mindenkori kormányunk (itt nem csak a mostani gondol, hanem az előzőekre is). 
Ha elfogy a pénz, kivetik az adót, fizessenek, aztán majd valami lesz. Ez valahogy olyan, mint 
ha az ember „golyóit elkezdik szorítani, és azt mondják, nem fogsz te ebbe belehalni, majd 
még egy kicsit szorítanak rajt, majd még egy kicsit, és a végén valóban életben maradtak, de 
már nagyon fáj”. Akkor, ha a képviselő-testület előtt ott lenne most egy olyan előremutató terv 
2-3-5-x évre, akkor azt mondaná, hogy akkor most ezt és ezt tudják és akarják csinálni ahhoz, 
hogy az önkormányzat helyzete egyenesbe kerüljön, és ennek része az, hogy kivetik az 
építményadót, illetve most pillanatnyilag megemelik ennek a mértékét mintegy 20-30 %-al, 
akkor egyetért vele és elfogadja. De mivel úgy vetik ki ezt az adót, hogy valószínűleg egypár 
dolgot ki fognak tudni belőle fizetni, de nem látja, hogy mi lesz a vége, és nem tudja 
elmondani a vállalkozóknak, hogy miért kell fizetni, így bármennyire is a Pénzügyi Bizottság 
elnöke és kötelessége lenne megszavazni, nem tudja megtenni.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A nagyatádi vállalkozások által írt levél utolsó mondatában ők is belátták, hogy amennyiben 
mégis tárgyalja a testület az építményadó emelését, arra azért figyeljen, hogy nekik kisebb 
mértékű emelés legyen kitűzve. Azt gondolja, hogy erre a kérésnek maximálisan eleget tettek 
és helyt álltak ezzel a mostani koncepcióval, hiszen arra törekedtek, hogy a nagyobb 
teherbírású gazdasági társaságoknál nagyobb emelést hajtsanak végre, és azokat a kis- és 
középvállalkozásokat és a szükségvállalkozásokat, amik ma Nagyatádon működnek, kevésbé 
terheljék ezzel az építményadó növeléssel.  
Polgármester úr elmondta, hogy 1991 óta lehetett volna kivetni az építményadót. Az első 
évben, amikor az önkormányzat kivetette, 53 millió Ft-os adóbevételre tett szert. Ha nem is 
ennyire, de egy 30 millió Ft-ra számolnák az elmúlt 20 évet, akkor 600 millió Ft 
többletbevételre tett volna szert, ami nem azt mondja, hogy ugyan így állnának, mint ahogy 
állnak, de biztosan segítség lett volna minden évben. Mindehhez még el kívánja mondani, 
hogy ma Nagyatádon a legnagyobb mértéke az építményadónak 800 Ft/m2. Vette a fáradságot 
és megnézte, hogy a környező városokban milyen mértékű az építményadó. El kell, hogy 
mondja, a legtöbb helyen ennek a duplája. Tehát 1.600 Ft környékén van a m2 ár az 
építményadónál. A Nagyatádon bevezetett 800 Ft-os építményadó mérték, ami a 600 m2-nél 
nagyobb alapterületű kereskedelmi egységeknek és a II. övezetben lévő hitelintézetek, 
üzemanyagtöltő állomásoknál, még mindig csak a fele a más városokban beszedett 
építményadónak. Úgy gondolja, hogy a terheket is viselni kell mindenkinek.  
 
Ormai István polgármester: 
Úgy gondolja, hogy kerek egészet alkotott az általa elmondott bevezető a képviselők általi 
hozzászólásokkal.   
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Bár Sasvári Tamás beszélt róla, de, hogy megfelelő hangsúlyt kapjon, elmondja, hogy az a 
meggyőződése, hogy a helyi adókkal történő bevétel biztosításnál és az ezzel kapcsolatos 
döntéseiknél sokkal nagyobb volumenű kiadáscsökkentő intézkedéseket hoztak az elmúlt évek 
során. Tehát nagyon jelentős mértékben csökkentették a kiadásaikat. Nem állapítható meg az, 
hogy csupán bevételre szeretnének szert tenni, hanem az is megállapítható, hogy a kiadásaik 
csökkentésében is nagyon jelentős mértékű és arányú megvalósított lépést és döntést hoztak és 
tettek meg.  
Három javaslatról kell szavaznia a képviselő-testületnek. Harmadszorra (utoljára) az eredeti 
előterjesztésről, azon belül 3 változatról. Először a Pénzügyi Bizottság javaslataként került a 
képviselő-testület elé, melyet az elnök úr ismertetett. A táblázatos részben mutatja be a 
mértékeket, az összefüggéseket. Igazából a mögötte lévő rendeletmódosításról, erről a 
tervezetről foglal állás a képviselő-testület, hiszen ebben van rögzítve mind az, ami a 
táblázatban bemutatásra került. Utána a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
javaslatáról tárgyalnak, ott szintén magáról a rendelet-tervezetről foglalnak állást, majd az 
eredi javaslat A-B-C változatairól és a rendelet-tervezetről, ebben a sorrendben szavaznak.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Pénzügyi Bizottság javaslatát, mely tételesen 
is ismertetve lett.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a Pénzügyi Bizottság 
javaslatát – 7 igen és 1 tartózkodással – elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
javaslatával készült rendelet-tervezetet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság javaslatát – 5 nem és 3 tartózkodással – nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az eredeti rendelet-tervezet  „A” változatát.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezet  „A” 
változatát – 6 nem és 2 tartózkodással – nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az eredeti rendelet-tervezet „B” változatát.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezet „B” 
változatát – 7 nem és 1 tartózkodással – nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az eredeti rendelet-tervezet „C” változatát.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezet „C” 
változatát – 6 nem és 2 tartózkodással – nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az eredeti, építményadóról szóló rendelet-
tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet – 5 
igen 2 nem és 1 tartózkodással – nem fogadja el, mivel minősített többség szükséges a 
rendelet elfogadásához.  
 



 8 

Ormai István polgármester: 
A Pénzügyi Bizottság által tett javaslat alapján elkészített rendelet-tervezetet fogadta el a 
képviselő-testület 7 igen és 1 tartózkodással. 
Kis türelmet kér a képviselő-testület tagjaitól, mert az egyik kollégája egy problémát vet fel a 
szavazással kapcsolatosan.  
A szavazás a szerint történt, ahogy elmondta. A Pénzügyi Bizottság javaslata alapján készített 
rendelet-tervezetről szavaztak. Tehát nem arról szavaztak, hogy van egy bizottsági ötlet, 
hanem a bizottsági javaslatok, a rendelet módosításáról, szöveg szerint a képviselő-testületnek 
kiosztásra került.  
Egész más, hogy van egy ötlet, egy javaslat, hogy ez ne 300, hanem 400 legyen, és így a 
rendelet (3) bekezdése több változatáról szavaznak. Nem erről, hanem az építményadó 
rendeletük módosítására irányuló teljes körű rendeletmódosítási indítványról szavaztak. 
Szöveg szerint itt van a rendeletmódosítás. Utána szavaztak a városfejlesztési bizottság, 
hasonlóan teljes körűen elkészített rendeletmódosításáról, majd az eredeti javaslatról.  
Mindegyik ugyanolyan minőségű javaslat volt, hiszen mindegyik mögött ott volt a szöveg 
szerinti rendelet-tervezet, tehát azt fogadták el.      
Nem követhetnek el hibát. Nyissák meg a 2. napirendet, és a tartalmában is, szerintük 
formailag is elfogadott verzióról, a Pénzügyi Bizottsági javaslatnak a rendeleti formájáról 
még egyszer szavazzanak. 
Kéri a képviselő-testület, hogy értsen egyet azzal, hogy a 2. napirendet nyissák meg újra.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend megnyitására vonatkozó 
javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a 2. napirend megnyitására 
vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja. 
  
Ormai István polgármester: 
A 2. napirend tárgyalását folytatja a képviselő-testület.  
A 2. napirend szavazása során a többséget a Pénzügyi Bizottság által összeállított, az elnök úr 
által ismertetett – itt a Pénzügyi Bizottság írásos javaslatában tételesen rögzített – 
szabályokról készült rendelet-tervezet többséget kapott. Azért, hogy mindennek megfeleljen 
az eljárásuk, a Pénzügyi Bizottság javaslata mögött lévő rendelet-tervezetről (megmutatja, 
hogy hozzá van csatolva) még egyszer szavazzanak. Egyébként ennek a tartalmát fogadták el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Pénzügyi Bizottság javaslata alapján 
elkészített rendelet-tervezetet, mely a javaslat mellékletét képezi.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a Pénzügyi Bizottság 
javaslata alapján elkészített rendelet-tervezetet – 7 igen és 1 tartózkodással – elfogadja. 
 
3.) Előterjesztés az idegenforgalmi adóról szóló 46/2001. (XI. 30.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Hozzászólás: 
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Kárpáti László alpolgármester: 
Akik nem az idegenforgalomban dolgoznak nem biztos, hogy tudják, hogy nem a szolgáltató 
fizeti ezt az adót, hanem maga a vendég. Ebből az adóból illetve a kiegészítésből fejlesztik és 
működtetik azokat a szolgáltatásokat, amiért a vendég odamegy.  
Tudják, hogy a jövő év sem lesz egy könnyű év, ezért meg kell tenniük ezt a lépést, hogy az 
ide érkező vendégnek minél jobb szolgáltatást tudjanak nyújtani. Ehhez a vendég fog 
hozzájárulni, tehát nem a szolgáltató és nem a nagyatádi lakos.  
 
Ormai István polgármester: 
Először az „A”, „B” és „C” verzióról szavaznak.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetben szereplő „A” verziót, 
melyben az adó mértéke 350 Ft.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetben 
szereplő „A” verziót, melyben az adó mértéke 350 Ft  – 1 igen, 4 nem és 3 tartózkodással – 
nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetben szereplő „B” verziót, 
melyben az adó mértéke 400 Ft.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetben 
szereplő „B” verziót, melyben az adó mértéke 400 Ft – 2 igen, 3 nem és 3 tartózkodással – 
nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetben szereplő „C” verziót, 
melyben az adó mértéke 450 Ft.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetben 
szereplő „C” verziót, melyben az adó mértéke 450 Ft – 6 igen, 1 nem és 1 tartózkodással – 
elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „C” verzió szerinti – 450 Ft adómértéket 
tartalmazó – rendelet-tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a „C” verzió szerinti 
rendelet-tervezetet – 7 igen és 1 tartózkodással – elfogadja. 
 
4.) Előterjesztés Nagyatád Város 2013. évi költségvetési koncepciójáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Beszélni kell a témáról, hiszen az előbbiekben sok szó esett a pénzügyekről, a gazdálkodásról. 
Egyfajta megközelítésben és az előbbi döntéseik alapján elméletileg és gyakorlatilag is 23 
millió Ft-tal növelték meg a 2013-ban várható önkormányzati bevételeket. Szó esett a 
napirendek tárgyalása kapcsán arról, hogy milyen aspektusai, összefüggései vannak annak a 
helyi adók vonatkozásában meghozott döntéseiknek.  
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Nagyon sok tényezőből és összefüggésből áll egy város gazdálkodása és akkor, amikor a 
hagyományos módon a novemberi testületi ülésüket előkészítették, akkor a költségvetési 
koncepció – amit minden évben ilyenkor tárgyalnak – kapcsán végiggondolták, hogy vajon 
tudnak-e olyan elképzelést, egy olyan előrevetítést készíteni, ami alkalmas arra, hogy tovább 
tudjanak haladni a jövő évi gazdálkodási tervezésben. Nagyon erős volt bennük a késztetés 
arra, hogy ne terjesszék be ezt a koncepciót, de végül úgy döntöttek, hogy készítsék elő ezt a 
tervet, gondolkodást. Nagyon jó, hogy így döntöttek – előírás is hogy be kell terjeszteni – de 
azt a szándékot érvényesítették, hogy nézzék meg milyen lehetőségeik, körülményeik és 
feltételeik lehetnek 2013-ban. Az anyag előkészítésével kapcsolatban azért volt bennük 
dilemma, mert soha nem volt olyan változás közben lévő feltételrendszer, mint most, ennek az 
évnek a végén a jövő évre tekintve. Az intézményi szerkezeti rendszer, a finanszírozási 
rendszer, a közigazgatási struktúra, mind-mind változik. Ezen változások közepette 
készítették el ezt az előterjesztést. Annak ellenére, amit elmondott az előterjesztés a 
szokásosnál több adatot, számokat tartalmaz pontosan azért, mert úgy döntöttek, hogy ha már 
megcsinálják, akkor minél pontosabban mutassák be, hogy a mai ismereteik szerint, mi 
várható. Az itt leírtak helytállóak, tehát az elkészülte után kapott és jelzett információk 
érdemben nem változtattak az előterjesztés tartalmán és különböző vonatkozásain.  
Tényszerűen ismerteti az előterjesztés tartalmát, valamint, hogy a megállapításokból milyen 
következtetéseket lehet levonni.  
Egy korábbi testületi ülésen, amikor a finanszírozás változásáról és a közoktatási intézmények 
állami fenntartásba kerüléséről tárgyaltak, megmutatták, hogy a szervezeti strukturális 
változások és a finanszírozási változtatások milyen következményekkel járnak a pénzügyi, 
gazdálkodási feltételekben. Akkor részletesen megtették, most a lényegét idézi fel.  
Tehát valóban, egy nagyon jelentős, költségvetési főösszegük 1/3 –át érintő változás van, 
csökken a költségvetési főösszegük, mert 2013-ban a pedagógusok bérét, személyi juttatásait 
az állam fogja finanszírozni. Ez 400 millió Ft-ot meghaladó, 440 millió Ft nagyságrendű 
kiadás csökkenést eredményez. A járási hivatal – ami szintén január 1-jétől működik – átvesz 
a polgármesteri hivatalból kollégákat. Nyilvánvalóan az ő személyi juttatásaikkal csökkennek 
a kiadásaik, mely nagyságrendileg 50 millió Ft-ot jelent. Ezekkel az egyértelmű 
kiadáscsökkentésekkel lehet számolni, amiket kiegészíti valamennyi dologi kiadás változás 
csökkenés, ami az igazgatási feladatok átrendezését, állami átvételét kíséri. A másik oldalon 
megszűnnek a közoktatási normatívák, hiszen több jogcímen kaptak támogatást. Ez 460 
millió Ft. Ennyivel csökken a közoktatási normatív megszűnése miatt az állami finanszírozás 
összege, és az eddigi személyi jövedelemadó önkormányzatokhoz visszajuttatását 
megszüntetik, tehát az SZJA-ból nem kapnak már az önkormányzatok. Az SZJA 
visszajuttatás megszüntetése és a gépjárműadó 60 %-ának állami felhasználása 
összességében, mintegy 330 millió Ft-nyi bevételcsökkenést hoz a 2013 évi 
gazdálkodásukban. A mostani számításaik szerint van némi kiadásnövekedés is, hiszen az itt 
lévő számításaik már kezeli, beépíti a rendszerbe az Éltes Mátyás Általános Iskola 
működtetésének a kiadásait, hiszen január 1-jétől az is az önkormányzat feladata lesz. Ezek a 
mozgások és változások a pénzügyi pozíciójukat – ha csak a két számot hasonlítják is össze – 
mínusz 250 millió Ft-tal érinti. Tehát a bevétel ennyivel nagyobb mértékben csökkennek, 
azaz, kettőszázötvenmillió forint pozícióromlással kell szembenézniük az átvezetések után. 
Megmutatják azt, hogy a tényadatok alapján a 2012-es költségvetési számok – ismervén az I-
III. negyedet – és a költségvetési törvény-tervezetben szereplő előirányzatok, számok alapján 
mennyi kiadással, mennyi bevétellel számolhatnak, és a legfontosabb adatot mutatják meg – 
hiszen ez dönti el azt, hogy milyen pénzügyi pozícióban vannak – hogy egyes 
tevékenységekhez tételesen is és csoportosítva is, hogy végül is mennyi önkormányzati saját 
pénzt kell biztosítaniuk, hogy azok változatlan formában működjenek 
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Az itt rögzített  fő csoportok a kötelező önkormányzati feladatok, hiszen ezen prioritást 
élvezve az első helyen szerepelnek. Hogy mindenki értse, óvodai ellátás, közvilágítás, 
polgármesteri hivatal tevékenysége, néhány közművelődési feladat, utak fenntartása, 
egészségügy, szociális ágazat stb., tehát ilyen jellegűek a kötelező önkormányzati feladatok. 
Megnézték, hogy a nem kötelező feladatok mit jelentenek. A nem kötelező feladatok (pl. 
fürdők üzemeltetése, múzeum fenntartása, városi TV működtetése) mennyi saját pénzt 
igényelnek, mekkora az adósságszolgálat 2013-ban úgy számolva, hogy 40 %-os állami 
adósságátvállalást vettek figyelembe. Amivel szintén számolnak az az iskolák 
működtetésének költsége. Összességében azt lehet mondani, hogy Nagyatád város 
intézményeinek a működtetése, tevékenységének finanszírozása, a város fenntartása és 
működtetése 900 millió Ft helyi saját önkormányzati forrást igényel.  
A másik oldalon megnézték azt, hogy mennyi pénzük van valójában, azaz, ez az 
önkormányzati forrás mekkora. Mivel számolhatnak? Amiről az előző két napirenddel 
korábban tárgyaltak. Elsősorban a helyi adóbevételek, hiszen azok a kvázi szabad források, 
hiszen azokat lehet mozgósítani. A jelentkező összes többi bevétel, terembérlettől térítési 
díjig, be vannak építve az előbb említett kiadás bevétel önkormányzati forrásszükséglet 
bevételi sorába. Ami szabadon marad pénz, az a helyi adóbevételek, amelyeket most növeltek 
meg 23 millió Ft-tal. Ennek a szaldója azt mondja, hogy van 456 millió Ft-nyi bevételük – ez 
most valamivel több –, ezek szerint 450 millió Ft pillanatnyilag fedezetlen, tehát ekkora 
pénzügyi szükséglet van a jövő évre vonatkozóan, ha semmi nem változna. Tehát 450 millió 
Ft hiány van a gazdálkodási tervben. Azonban ez így nem maradhat, ezért döntöttek úgy, 
hogy az előző két napirendben tárgyalt lépést megteszik. Sok mozgástere az 
önkormányzatoknak nincs a bevételek növelése tekintetében. Ahogy annál a napirendnél is 
elmondta, a kiadásoknak a csökkentése az önkormányzat döntésein múlik. Nyilvánvalóan ez 
is rengeteg sérelemmel jár, tehát ha csökkentik a szolgáltatásokat, létszámot csökkentnek stb. 
– ez is az önkormányzat döntésein múlik és ez is érdeksérelemmel jár. Azonban ezeket a 
lépéseket is meg kell tenni. A bevétel növekedésnél, többletbevétel biztosításánál még 
lehetséges egyfajta általános állami támogatás az önkormányzatoknak. Egy bizonytalansági 
tényező , hogy nem ismerik még ennek a mértékét, a megállapításának módját. Azonban 
látszik az, hogy nagyságrendjét tekintve nem tudja kompenzálni azt a hiányt, amiről az imént 
beszélt. Tehát ezzel számolnak, és felmerül a köznevelési intézmények működtetésének a 
kérdése, ami önmagában 250 millió Ft-os forrásigénnyel bír. A működtetéshez tartozó 
költségbe tartozik, a rezsiköltség és az intézmények technikai dolgozóinak alkalmazása, 
személyi juttatásai és minden olyan költség, ami az intézményfenntartás, működtetés 
kategóriájába tartozik, a tisztítószerektől a zárcseréig. A működtetés sorsa a következő 
időszakban fog eldőlni. 230-233 háromezer lélekszámnál nagyobb település mondta azt, hogy 
állami működtetésbe szeretné adni a köznevelési intézményeket. Ezeket látják a jövő évre 
vonatkozóan. Az biztos, hogy már holnaptól olyan lépéseket kell tenni, amik ennek az 
egyenlegnek a javítását és megváltoztatását szolgálják.  
 
Hozzászólás: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A polgármester úr megelőzte, mert azzal akarta kezdeni a hozzászólását, hogy nem 
költségvetési koncepció, hanem koncepciótlanság. Nem azért, mert az előterjesztő vagy az 
anyagot előkészítő hanyag munkát végzett, hanem mert a helyzet olyan. 
Az anyag nagyon jól és világosan mutatja be az önkormányzat mai, november 29-i állapotát. 
A problémája pontosan az, hogy a november 29-i állapotot mutatja, és egy hónap múlva 
kezdődik a 2013-as év, amelyre ahogy már február-március óta majdnem minden testületi 
ülésen utal, úgy tűnik, még sincsenek felkészülve. A külső szabályzók olyanok, hogy úgy 



 12 

tűnik, nem lehetnek felkészülve. Egyszerűen megfoghatatlan számára, hogy Magyarországon 
3200 önkormányzatból hogyan fogja a többség elkezdeni a 2013-as évet. Vette a fáradságot és 
megnézett 5 vagy 6 település 2013-as évi költségvetési koncepcióját – amit az interneten 
megtalálható volt – mindegyikben ugyanez a probléma, mint Nagyatádon. Ugyan ez nem 
vigasztalja, de a helyzetet jól érzékelteti. Azt tapasztalta, hogy voltak olyanok, akik egyáltalán 
nem írtak le számot, mert valószínűleg nem is tudtak leírni, mindenki átsiklott azon a dolgon, 
hogy mi lesz velük, és a következő évben majd valami történik.  
A határozati javaslatban szereplő feladatokat az elmúlt két évben többször megcsinálták, és 
mégis itt ülnek, és arról beszélnek, hogy mit kellene tenni. Nehezen tudja elképzelni, hogy 
januárban ki fog nyitni a fürdő, a televízió munkatársai bemennek, a Művelődési ház dolgozói 
bemennek dolgozni, a Városgondnokságnál is megjelennek majd a munkások. Február-
márciusban miből fogják kifizetni a bérüket? – egyszerűen megfoghatatlan számára. Az 
önkormányzatiság új alapokra helyezését még megérti, mint ahogy megérti és elfogadja azt, 
hogy jó szándékkal próbálnak átalakítani bizonyos területeket, mert úgy gondolják, hogy az 
jól fog működni. De hogy ennek a pénzügyi hátterével nincsenek tisztában az 100 %. Teljesen 
világosan látszik. Ha úgy gondolják, hogy ezekkel az intézkedésekkel az a cél, hogy az 
önkormányzatiságot úgy egy az egyben megszüntessék, akkor azt ki kell jelenteni. Azt kell 
mondani, hogy uraim, eddig volt, élt húsz évet, a viszont látásra! De az, hogy egy ilyen 
bizonytalan helyzettel kezdjen egy önkormányzat, mint amilyenben Nagyatád is van, erre 
nincsenek szavak. Itt emberek életéről – nem is azt mondja jövőjéről – fizetéséről van szó. 
Arról már nem is beszél, hogy ha különböző szolgáltatók – akik most gázt, áramot 
szolgáltattak – egyszer csak azt mondják kész, vége, befejezik, akkor ki fogja intézni azt, 
hogy a tanításhoz legyen pl. meleg vagy villany. Ő nem lát kiutat – legalábbis a mai nap nem 
– ebből a helyzetből. Bízzanak benne, hogy márciusig – hiszen nem csak Nagyatád van ebben 
a helyzetben – az országgyűlésben ülő polgármesterek is magukhoz térnek és valami olyan 
intézkedéseket fognak hozni, hogy legalább egy évig még – míg a teljes átalakítás 
megtörténik – működhessenek ezek az önkormányzatok.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Az van leírva az előterjesztésben, ami adat most rendelkezésükre áll. Ezekhez még egy csomó 
információ szükséges. Ő azt mondja, hogy ne térjenek át politikai síkra, mert most a Sasvári 
képviselőtársa beszéde egy politikai kampánybeszéd volt. Ő is tudja nagyon jól, az 
egyeztetésen is beszéltek róla, hogy egy komoly konszolidációs csomagot fognak kapni az 
önkormányzatok, csak azt nem tudják, hogy mennyit kapnak. Annyit kapnak körülbelül, hogy 
a nullára tudják tervezni a működési kiadásokat és amiben bizonytalanok – és erre nagyon 
kíváncsi, hiszen aggasztó lehet valóban – hogy a nem kötelező feladatoknál mi az amit 
finanszírozni tudnak, vagy kapnak rá támogatást és mi az, amit nem. Várják meg, hogy a 
kormány ezt a két lépést megtegye. Egyrészt a személyre szóló támogatásokat illetve az 
önkormányzatokra személyesített támogatások összegét megállapítsa, másrészt az ÖNHIKI-s 
támogatásokat megállapítsa, mert egy nagy konszolidiációs csomag van készülőben, amikről 
már tudnak bizonyos információkat, de felesleges szédíteni az embereket olyannal, amivel 
nincsenek tisztában. Utána beszéljenek róla, hogy ennek a kormánynak valóban az a célja, 
hogy megszüntesse az önkormányzatiságot és helyette valami diktatúrát vezessen be, vagy 
pedig marad a demokrácia.  
 
Ormai István polgármester: 
Ó, hát már itt tartanak! - nem gondolta volna.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Dr. Novák Jánosnak mondja, hogy nem politikai kampány volt. Esze ágában sincs. Milyen 
oka lenne rá? Csak elmondta a helyzetet. Azt, hogy véletlenül abban a frakcióban ül, amelyik 
kormányoz, arról nem ő tehet. A szocialistáknál is elmondta ezt annak idején. Ők is 
megtették, hogy elvonták a pénzt úgy, hogy nem kellett volna. Semmi politika nem volt 
ebben. Ez csak egy helyzetelemzés volt, hogy a mai napon hogyan látja az önkormányzat 
helyzetét. Ha a hülyeség politikai kategória, akkor lehet, hogy politikát is vitt bele. Elnézést.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Mielőtt személyeskedővé válna a beszélgetés, mégis csak a koncepciót tárgyalják.  
Azt látja mindenki, hogy ez a koncepció annyiban különbözik a korábbi évek koncepciójától, 
hogy alapvető kérdésekkel valóban nincsenek tisztába, holott egy hónap múlva működnie 
kellene az új felállásnak. Tehát ez a bizonytalansági tényező eddig nem volt. Azon 
gondolkodott, hogy az elmúlt években amióta itt ül a testületben, milyen hangulatban 
zajlottak a koncepció tárgyalásai, a költségvetés elfogadása illetve a következő évi tervezés. 
Mindig-mindig ugyanez a hangulat volt. Mint ha most egy kívülálló ember nézné. Az előbb 
egyébként az jutott eszébe, hogy ha Nyugat-Európában egy normálisan működő országban 
(már elnézést talán a Magyarország is az vagy az lesz) megnéznék, akkor elcsodálkoznának 
azon, hogy búsonganak az emberek és azt mondják „ez így nem működik, ez megoldhatatlan 
és nem fog menni és hát nem is tudom mi lesz”. Aztán eltelik egy év, és ugyan oda jutnak el.  
Ő is úgy látja, hogy teljes a bizonytalanság, tehát pillanatnyilag a bizonytalanság az egyetlen 
biztos pont. De abban biztos, hogy nem fog összeomlani a rendszer, valamiképpen működni 
fog. Hogy hogyan, azt nem tudja, de valami mindig átsegítette a Nagyatádot és a többi 
önkormányzatot is ezeken a nehézségeket, azt aláírva, hogy egyébként most valóban egy 
nagyon nehéz időszak és korszakváltások következnek, egy nagyon nagy szerkezeti átalakítás 
fog bekövetkezni.  
Szeretné hangsúlyozni, hogy ha reálisan nézik, és a mai adatokat ismerik, akkor azt kell 
mondani, amit Sasvári Tamás mondott, hogy szerintük ez így nem működhet, és várják azt az 
intézkedést. Biztos valamit fognak tenni – és ebben Novák képviselőtársának van igaza – 
hiszen nincs Nagyatád egyedül ezzel a problémával.  
Hogy érthető és világos legyen, arról beszéltek, hogy nullára kellene tervezni a költségvetést 
– tehát hiányt nem lehet tervezniük a jövő évre vonatkozóan – és ezt mondta a polgármester 
úr, hogy van 450 millió Ft hiány a tervezésben. Pillanatnyilag azt látják, hogy 450 millió Ft-ot 
nem tudnak majd előteremteni. Mert miből? Nem emlékszik, hogy hogyan szavazott Sasvári 
Tamás az idegenforgalmi adónál, de azt mondta, nem tudja jó szívvel megszavazni. Ebben 
némi ellentmondást lát, tehát valahol kell bevételt keresniük, hiszen látható, hogy 450 millió 
Ft-os a hiány. Milyen lehetőségei vannak a hiány csökkentésére? Leépítés, költségcsökkentés 
és bevételnövelés. Tudják, hogy mindhárom területen a határokat feszegetik. Tart tőle, hogy a 
rendszer úgy fog működni – és ez lesz majd a furcsa talán az állampolgárok számára – hogy 
valóban szűk lehetőségekkel bíró önkormányzatok lesznek, és leginkább majd a kötelező 
feladatokra kell koncentrálniuk. Az önkormányzatok „jóléti” korszaka le fog zárulni és 
valóban azzal a problémával fognak szembenézni, hogy az eddig megszokott dolgok, nem 
úgy fognak működni.  Ahhoz áldozatot kell hozni. Tehát ha a kötelező feladatokon túl – amire 
egyébként most még nem látják a forrást – a nem kötelező feladatoknál egy önkormányzat 
akkor tudja biztosítani azokat a szolgáltatásokat az itt lakók számára és ezzel növelve az ő 
komfort érzetüket, hogy ha ezért az ott lakók áldoznak, mert az állam ehhez nem fog pénzt 
adni. Abban fognak leginkább kimerülni, hogy a kötelező feladatokhoz előteremtsék a pénzt 
és csak az után – és tart tőle, hogy jövőre ilyenben nem is tudnak gondolkodni – próbálhatnak 
meg esetleg egy másképpen működő szűkösebb büdzsében működő önkormányzatot 
kialakítani. Ettől függetlenül összefoglalva úgy gondolja, hogy bár pesszimistán lehet nézni, 
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hogy mi előtt állnak, de abban biztos, hogy nem fog összeomlani ez a rendszer. Nagyon bízik 
abba, és nem is szeretné, ha az elterjedne, hogy nem tudnak fizetést adni. Mindent meg 
fognak tenni annak érdekében, hogy ilyen ne forduljon elő, és ha rajtuk fog múlni, nyilván 
úgy fogják tervezni a jövő évi költségvetést, és úgy nézik meg a lehetőségeket, hogy ez ne 
fordulhasson elő Nagyatádon. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az előző testületi ülésen is volt egy kis feszültség a képviselők között. Ez is ugyanabból 
adódott, hogy egy kicsit úgy érezték, hogy képviselőtársuk kicsit jobban aggódik. Nem 
feltételezi azt, hogy ez politikai, lehet, hogy csak aggódásból van, próbál ehhez abszolút 
jóhiszeműen hozzáállni. Azt gondolja, hogy főleg itt a TV nyilvánossága előtt hatalmas 
felelősségük van abban, hogy mi hangzik el.  
Azt gondolja, hogy olyan feltételezésekről beszélni, amit nem tudnak, és ezt negatívan 
beállítani, nagyon nagy hiba lenne. Javasolja, hogy egy ilyen helyzetben, amikor akkor 
változások állnak, ami mostanában nem volt, vagy talán egyáltalán nem volt még és tele van 
bizonytalansággal, nyilván tükröződik mindenki véleményében is, nagyon óvatosan kell 
fogalmazniuk, és nagyon kell vigyázniuk, hogy ne keltsenek pánikot, vagy ha nem is pánikot, 
de negatív érzéseket ne keltsenek. Úgy gondolja, hogy az előző döntéseik nagyon 
felelősségteljes döntések voltak. Akkor is, ha néhányaknak ez fájni fog, de nekik képviselő-
testületi tagokként végig kell gondolniuk, hogy hogyan tudnák működtetni az 
önkormányzatot. Több érdeket kell figyelembe venni.  
Ne lássák magukat negatívabbnak, mint amilyenek. A „merjünk kicsik lenni” szemléletet 
nagyon elítéli, mert nagyon visszafogja az energiájukat. Kéri, hogy a jövőben a tényekre 
koncentráljanak, és arról tájékoztassák a közvéleményt.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Úgy látszik, ő is hamar felkapja a vizet, de igyekszik visszafogni magát.  
Nem akarja megsérteni Sasvári Tamás képviselőtársát, ezért inkább azt mondja, búsul a 
helyzet miatt és nem politikai aggódás részéről. Viszont akkor azt mondja, várjon a búsulással 
addig, amíg megtudják, hogy pontosan mire és mennyi pénzt fognak kapni. Amikor összeáll 
úgy a költségvetés tervezése, hogy pontosan láthatóak lesznek a számok, és hogy meddig 
terjednek a határaik. Ha tényleg búsulásra lesz okuk, akkor ő is csatlakozik, és részt vesz a 
búsulásban. Addig viszont ne ijesztgessék az embereket, mert azt hiszik, hogy az ünnepekre 
nem kapnak fizetést vagy hasonló, esetleg valamelyik intézményük nem fog tudni működni.  
Nem a frakció nevében beszélt. Ebben a testületben nincsenek frakciók, itt van 3 FIDESZ, 2 
KDNP-s és egy független képviselő az ő személyében, akik egy csoportot alkotnak, és azonos 
politikai platformon vannak.  
Úgy gondolja, hogy ezzel a maga részéről félreteheti a politikát.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Félreteszi a politikát, nem reagál politikai jellegű dolgokra.  
A fizetéssel nem ijesztgetni akart, csak jelképesen azt mondta, hogy és mi van akkor, ha. Esze 
ágában sincs ijesztgetni. Megígéri, hogy az áprilisi testületi ülésig többet nem szól hozzá 
pénzügyi kérdésekhez ez ügyben. Meglesz a költségvetésük, meg lesz az április, akkor majd 
meglátja, hogy hozzászól-e, addig szép csendben marad.  
Az építményadónál nem került ellentmondásba. Azt szerette volna csak mondani, felvezetni, 
hogy miután nem látja, hogy a jövőben hogyan konszolidálják a helyzetet, ezért nem 
támogatja, hogy még egy adót kivessenek a vállalkozókra, mert nem tudja nekik 
elmagyarázni, hogy miért van rá szükség.  
Az, hogy áldozatot kell hozni, az igen. 1968-ban, amikor Kádár elvtárs azt mondta, hogy kis 
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áldozatot kell még hozni és 15 év múlva jó lesz, azóta minden évben áldozatot hoznak. Most 
2012-őt írnak, és még mindig arról beszélnek, hogy még egy kis áldozatot kell hozni. Ennyit 
az áldozatvállalásról.   
 
Ormai István polgármester: 
Előrebocsátja, hogy jó szívvel és őszintén mondja a következőket. Két éve, 2010. őszén, 
megalakult ezt a képviselő-testület. Azóta valamennyi fontos és jelentős, nagyon sok esetben 
érdekeket sértő döntést meghozott ez a testület. Ezt úgy fogja fel, hogy annak a felismerése, 
átlátása és megértése, hogy változtatniuk kell a működésükön, a feladatellátásukon. Igen, 
intézményeket szüntettek meg, vontak össze, létszámot csökkentettek, juttatásokat szüntettek 
meg, szembenéztek ezekkel a dolgokkal és meghozták a döntéseket, melyet nagyon nagyra 
tart és értékel. Nem is adtak egyik ilyen döntésnek sem semmilyen plusz nézőpontot, nem 
színezték, nem rajtolták át, nem próbálták elbújtatni őket. Nagyon racionális, célszerű 
döntéseket hoztak. Most azt érzi, mintha menteni kellene a mundér becsületét. Nem kell! Itt 
ma senki nem mondott egyetlen egy olyan gondolatot, ami miatt bárkinek magyarázkodnia 
kellene. Sem helyi, sem kormányzati, sem politikai szempontból. Nincs ok magyarázkodásra. 
Nem hangzott el olyan, ez a véleménye. Egyetért Dr. Orbán Csabával abban, hogy a tényeket 
kell figyelembe venni. Mindig ezt tették. Most is. Ez az előterjesztés, tényeket tartalmaz. Ezek 
a tények messzemenőkig indokolják és feljogosítják Sasvári Tamást arra, hogy ezt a 
véleményét elmondja, mert ezek pontosan alátámasztják azt, amit elmondott. Ezeken lehet 
mosolyogni Orbán Csaba, de hát azért magunkat meg a tényeket – ahogy mondta – vegyék 
komolyan. Tehát ma és meri mondani mindenkire, aki a teremben ül, senki nincs, aki meg 
tudná mondani, hogy azon kívül, amit leírtak, pontosan még mire számíthatnak. Tehát arra, 
amit Novák János elmondott, nem épít semmit. Arra nem lehet, hogy majd így lesz, meg úgy 
lesz. Amit ő tud – egyébként annál többet Novák János sem tud, amit tud, azt tőle tudja. Ne 
keverjék össze a tényeket a várakozásokkal. Ennek az előterjesztésnek a határozati javaslata 
azt tartalmazza, amiről beszélt, csak úgy látszik, nem értették meg néhányan, hogy itt nem 
várhatnak arra, hogy mi fog történni, hiszen annyi minden dolog, és olyan nagyságrendű 
dolog nem fog történni, hogy az eddig megtett cselekvésük folyamata és annak a folytatása – 
cselekvésük, döntéseik és változtatásuk – nélkül nem lehet megoldani és egy konszolidáltabb 
helyzetet teremteni.  Mert semmilyen annyi és olyan támogatást nem fognak kapni az 
önkormányzatok, hogy a saját maguk beavatkozása nélkül, tudják a feladataikat ellátni és 
finanszírozni. Ebben az összefüggésben kellene ezt helyezni, mert ezzel kell szembenézni. 
Ezért mondja, hogy abszolút elismeri, és nagyra értékeli azt, amit eddig a képviselő-testület 
tett. A helyükön vannak, meghozták és ezután is meg fogják hozni a döntéseiket, és minden 
nap megoldották azokat a problémákat, amelyeket meg kellett oldani a napi feladatellátás és a 
napi működés során felmerültek. Most is meg fogják oldani, de az nagyon fontos, hogy igen, 
veszteségeik lesznek. Nem kell ezt szégyellni. Ezek a tények. Igen, értékvesztésre fog sor 
kerülni. Elkerülhetetlen. Konfliktusok, érdekütközések és értékek fognak elveszni, mert erre 
van ma lehetőség. Nem Nagyatádon, 233 hasonló önkormányzat mondta azt, hogy nem tudja 
működtetni a köznevelési intézményeket Magyarországon. Ez nem egy minta, ez egy jelentős, 
meghatározó szám. Ezért mondja, hogy ennek a helyzetnek a megoldása két elemből áll. 
Egyértelműen a kormányzatnak meg kell adni a támogatást ahhoz, hogy egy konszolidáltabb 
helyzetbe kerüljenek az önkormányzatok, ennek biztos, hogy lesznek hozadékai, magyarul 
pénzt kapnak az önkormányzatok. A másik eleme pedig a helyi önkormányzatoknak 
változtatni kell, ha akarnak, ha nem azon a feladatellátáson, szolgáltatás-nyújtáson, amit eddig 
végeztek, és ezt nyilván a visszaszorítása és csökkentése kell, hogy legyen ennek a dolognak. 
Szembe kell nézni azzal is, hogy igen, nagyon sok nyomorban élő család van. Szegény 
családok vannak, akiknek napi megélhetési gondjaik vannak. Kikötik a villanyukat és 
gázukat. Szóval nehogy a szőnyeg alá söpörjék ezt a problémát, ami egyébként Nagyatádon is 
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jelen van.  
Ma délután a városháza folyosóján 300 család volt itt az Erzsébet-utalványokért. Látni kellett 
volna őket. Tudják? Nehogy elfeledkezzenek arról, hogy olyan társadalmi rétegek vannak, 
akik nem számíthatnak másra, csak az önkormányzatokra, és ha az önkormányzat nem tud 
segíteni, akkor ki fog? Szóval ez sokkal összetettebb probléma annál, hogy ilyen politikai 
lózungokként beszéljenek a témáról, lásd Novák János. Hát szóval azért kicsit komolyabban, 
felelősségteljesebben gondolkodnak! Ki beszélt itt politikai berendezkedésekről? Hogy került 
ide az asztalra? Sehogyan. Nincs helye itt. Szembe kell nézni a feladatokkal, a tényekkel és 
azt kéri a képviselő-testület tagjaitól  - és azért mondja el ismét – hogy szeretné, és nagyon 
kér mindenkit arra, hogy azt a következetes helyi politikát vigyék tovább, amit két évig 
csináltak. Ha elkezdenek a képviselőtársak innen oda, onnan ide meg amoda ilyen dolgokról 
beszélni, akkor rossz hatással lesz az érdemi, a tényleges helyzethez illeszkedő, racionális, jó 
döntéseik meghozatalára. Nagyon rossz hatással lesz rá. Nagyvonalúbbnak kell lenni, nem 
kell a mundér becsületét védeni, mert senki nem bántja. Szembe néznek a tényekkel, és ha 
nem mondták volna el ezeket a megközelítéseiket, akkor nem beszélt volna ő sem ennyit erről 
a témáról, de kénytelen, mert nem állhatnak fel ettől az asztaltól úgy, hogy egyébként minden 
rendben van, mert nincsen rendben. Rendbe kell tenni. Ez a dolguk, de ne hitessék el se a 
lakossággal, sem pedig magukkal, hogy minden rendben, mert igen, a képviselő-testület 
munkájával lehet rendezettebb, konszolidáltabb helyzetet teremteni. Ehhez kéri mindenki 
közreműködést.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Politikai lózungot nem mondott. Úgy kezdődött a vita, hogy a képviselőtársai „visszalőttek”. 
Egy dologról nem esett szó, hogy a határozati javaslatban mik vannak foglalva. Milyen 
intézkedések. Tegyék hozzá, hogy ezek az intézkedések ahhoz a beszámolóhoz, amit a 
polgármester úr előterjesztett illeszkednek. Ezeket akkor is meg kell lépni, ha már tudják a 
pontos számokat, ezért fel is lehet már most vállalni. Ha tudják a pontos számokat, akkor 
lehet, hogy még kétszer ennyi intézkedést kell tenniük. Semmi mást nem mondott, mint azt, 
hogy addig maradjanak a realitás talaján, és ne vonatkoztassanak szélsőséges helyzetekre, 
amikor még nem tudják, mi történik.  
Arra hivatkozik a polgármester úr, hogy tőle tudja, amit tud. Amit viszont nem mondott el, 
hogy egy kicsit kedvezőbbé tegye a helyzetet. Mindnyájan tudnak arról, hogy milyen 
intézkedéseket tervez a kormány, csak nem tudják pontosan, hogy mennyi pénzt kapnak. Azt 
tudják, de azt sem pontosan, hogy több mind 1 milliárd Ft tartozását át fogja vállalni a 
kormány. Melyik volt az a szocialista kormány – ha már politikáról van szó - amelyik átvállalt 
ilyen mértékű adósságokat, és ilyen módon konszolidálta az országot. Miért nem lehet erről 
beszélni? Ha már politizálnak, akkor reálisan politizáljanak és mindig arra lyukad ki a 
polgármester út, hogy a Novák képviselő úr lózungokat mond, a Novák képviselő úr 20 év óta 
monda ezeket a lózungokat. Ennél sokkal nagyobb lózungokat hallott a polgármester úrtól is 
ez alatt a 20 év alatt.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város 2013. évi költségvetési 
koncepciójáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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281/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elrendeli az intézményi 

struktúra felülvizsgálatát, átalakítását a feladatok racionálisabb, 
költségtakarékosabb ellátása érdekében. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzata elrendeli, hogy a 2013. január 1-től 

önkormányzati fenntartásban működő valamennyi költségvetési szervnél készüljön 
javaslat a létszámcsökkentésre. 

 
3.) Az egyes munkaköröket felülvizsgálva, ahol lehetőség van rá, javaslatot kell tenni a 6 

órás foglalkoztatásra történő átállásra. 
 
Határidő: 2013. január 15. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
      Dr. Kovács Ildikó jegyző 
      Intézményvezetők 
 
4.) A képviselő-testület a 2013. évi költségvetési tervezési munka szempontjait a 

következőkben határozza meg: 
 
 A.) A működési bevételek tervezése során egyetért azzal, hogy: 

- Az intézmények az alaptevékenység bevételének tervezésekor lehetőleg a 
jogszabályokban előírt legmagasabb mértékű díjjal számoljanak. 

- A szabad kapacitások kihasználásának bevételeit úgy tervezzék, hogy azok 
költségei a bevételekben megtérüljenek. 

 
 B.) A működési kiadások tervezése során egyetért azzal, hogy: 

- A költségvetési rendelettervezet elkészítése során biztosítani kell az 
intézményekkel és a jogszabályokban előírt fórumokkal történő egyeztetést.  

- Az intézményi költségvetések tervezése során csökkenteni kell az 
önkormányzati támogatás arányát.  

- Az intézményi térítési díjaknál az önköltség teljes körű figyelembevétele 
alapján kell megállapítani az intézményi térítési díjakat.  

- A személyi juttatások tervezése a költségvetési törvény szerint történik. A 
személyi juttatásokat úgy kell megtervezni, hogy a törvényi, jogszabályi 
kötelezettségeken alapuló kifizetésekre fedezetet nyújtson. 

- A közfoglalkoztatott munkavállalók részére étkezési hozzájárulás 
biztosítását nem tervezzük. 

- A dologi kiadások tervezésénél a 2012-es eredeti előirányzatokat kell 
kiindulási alapnak tekinteni.  

 
5.) A 2013-as költségvetés készítése során csak az előírások, szabályok által kötelezővé 

tett feladatok, előirányzatok tervezhetők a szakfeladatok és a településüzemeltetés 
kiadásainál. 

 
Határidő: 2013. februári képviselő-testületi ülés 
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Felelős:   Ormai István polgármester 
      Dr. Kovács Ildikó jegyző 
      Intézményvezetők 
 
6.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a köznevelési 

intézményekben a gyermekek étkeztetésének szervezésére, mint kötelező feladat 
ellátására költségvetési szervet hoz létre.  
A Képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a költségvetési szerv alapításához 
szükséges intézkedéseket, döntéseket készítse elő a Képviselő-testület következő 
ülésére. 

 
Határidő: 2012. december 13. 
Felelős:   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
7.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat 2013. évi 

költségvetési koncepcióját elfogadja. 
 
8.) A képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a határozatban megfogalmazottak 

érvényesítésével a költségvetési tervezési munkákat végezze el. A költségvetési 
rendeletet két ütemben tárgyalja a Képviselő-testület. 

 
Határidő: 2013. februári képviselő-testületi ülés 
Felelős:   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
5.) Előterjesztés az önkormányzati rendeletek tiltott, kirívóan közösség ellenes 

magatartást szabályozó rendelkezéseinek hatályon kívül helyezéséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kárpáti László alpolgármester elhagyja az üléstermet, a képviselő-testület létszáma: 7 fő  

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletek tiltott, kirívóan 
közösség ellenes magatartást szabályozó rendelkezéseinek hatályon kívül helyezéséről szóló 
rendelet tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletek tiltott, 
kirívóan közösségellenes magatartást szabályozó rendelkezéseinek hatályon kívül 
helyezéséről szóló 28/2012. (XI. 30.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.  
 
6.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás feladat-

ellátásával kapcsolatos változásokról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kárpáti László alpolgármester visszajön az ülésterembe, a képviselő-testület létszáma: 8 fő  

 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az olvassa, hogy „Az intézmény feladatainak ellátását mindaddig fent kell tartani, amíg az 
átvevő szervezet a szükséges működési engedélyeket megszerzi.”  
Hogy működik és kinek a költsége lesz ezeknek az engedélyek a megszerzése? 
 
Ormai István polgármester: 
A Szociális Szolgáltató Központról van szó, aminek a fenntartója a Társulás.  
Továbbra is a Társulás fenntartásában marad, és ő fogja finanszírozni január 1-jétől is. 
Egyetlen egy momentumban, a gazdálkodás tekintetében alakul át, de elkezdik előkészíteni az 
érdemi, az ellátás formájára irányuló módosítást is. De mivel működik, ezért a törvény 
erejénél fogva június 30-ig ebben a formában és ebben a fenntartási konstrukcióban kell 
működnie. Ez alatt elő lehet készíteni egy további változtatást, erről szól ez a mondat.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulás feladat-ellátásával kapcsolatos változásokról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
282/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Rinyamenti 

Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási Tanácsa azon döntésével, 
hogy a társulást továbbra is fenn kívánja tartani. A további működéséhez szükséges 
alapdokumentumait és működési feltételeit felülvizsgálta és a törvényi előírásokat 
meghatározó Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény szerint átalakítja. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási Tanácsa a 
Rinyamenti Kistérségi Irodát 2012. december 31-ével megszünteti. A társulás 
munkaszervezeti feladatainak, pénzügyi, gazdálkodási tevékenységének ellátását – a 
társulási megállapodásban, illetve az önkormányzattal külön megállapodásban 
szabályozott módon – 2013. január 1-től Nagyatád Város Önkormányzata 
Polgármesteri Hivatala végzi. 

 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért  a Rinyamenti 

Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása Társulási Tanácsa azon döntésével, 
hogy a társulási megállapodásban foglalt feladatokat 2013. január 1-jétől az alábbiak 
szerint szervezik: 
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a) Változatlan formában végzi az egészségügyi ellátás keretében a központi 
orvosi ügyeleti ellátást, valamint  a belső ellenőrzési feladatokat. 

b) A 18 településre kiterjedően továbbra is működteti a szociális ellátások közül 
a bölcsődei ellátást, a jelzőrendszeres házi segítségnyújtást, a támogató 
szolgálatot és a közösségi pszichiátriai ellátást. 

c) A szociális alapszolgáltatási feladatok ellátására (családsegítő és 
gyermekjóléti szolgálat, a házi segítségnyújtás, a szociális étkeztetés), 
valamint az időskorúak nappali ellátására 2013. I. félévében kidolgozásra 
kerül két társulás megalakítása, Lábod és Nagyatád központtal. Szervezetileg 
ezen intézményekhez kerülnek az idősek otthonai és a családi napközi is. 

d) A társulás intézményét a Rinyamenti Szociális Szolgáltató Központot  2013. 
január 1-el önállóan működő – nem önállóan gazdálkodó – intézménnyé 
alakítják. Az intézmény pénzügyi, gazdálkodási feladatait együttműködési 
megállapodás alapján Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri 
Hivatala végzi.  Bevételnövelés és költségcsökkentés érdekében takarékossági 
intézkedések bevezetését készítik elő. Az intézmény jelenlegi feladatainak 
ellátását mindaddig fenntartják, amíg a feladatokat átvevő szervezetek a 
szükséges működési engedélyeket megszerzik. Az intézmény további 
működéséről ezt követően döntenek.  

 
4.) A társulási megállapodásban foglalt feladatok közül 2013. január 1-től 

megszüntetésre kerül: 
a) A közoktatási feladatok ellátása 
b) A területfejlesztési feladatok 
c) A mozgókönyvtári feladatellátás 
 

Határidő: 2012. december 10. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
7.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2011. évi beszámolójáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Az ülésen jelen van a Városfejlesztő Kft. ügyvezető igazgatója.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2011. évi 
beszámolójáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
283/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 1. számú 
mellékletében szereplő Nagyatádi Városfejlesztő Korlátolt Felelősségű Társaság 2011. 
évi, a társaság könyvvizsgálójának jelentése, valamint a 2/2012. (XI. 20.) számú FB 
határozat alapján jóváhagyott pénzügyi beszámolóját elfogadja. 
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Határidő: 2012. november 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata, valamint a Nagyatádi Városfejlesztő 

Kft. közötti székhelyhasználati megállapodásról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata, valamint a 
Nagyatádi Városfejlesztő Kft. közötti székhelyhasználati megállapodásról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
284/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 1. számú 
mellékletében szereplő Székhelyhasználati megállapodás 1. számú módosítását 
elfogadja. 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádon fekvő, 522 
helyrajzi számon nyilvántartott, 7500 Nagyatád, Baross G. u. 9. szám alatt található 
ingatlan 1 db 10,48 m2 alapterületű irodahelyiség használati jogát a Nagyatádi 
Városfejlesztő Korlátolt Felelősségű Társaságnak, mint szívességi használónak 
határozatlan ideig, illetve a Kft. működéséig átengedi, biztosítja. 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 
polgármesterét, hogy a Székhelyhasználati megállapodás 1. számú módosítását és a 
változások bejelentéséhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 
 
Határidő: 2012. december 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. könyvvizsgálójának megbízásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
A határozati javaslatban elírást történt, a 2010. november 29-i dátum helyesen 2012. 
november 29. 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 
könyvvizsgálójának megbízásáról szóló előterjesztés pontosított határozati javaslatát.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
285/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Nagyatádi 
Városfejlesztő Kft. tulajdonosa a Kft. könyvvizsgálójaként a Képviselő-testület 
272/2010. (XI. 25.) számú határozatában megválasztott Szécsényiné Varga Erikát (7500 
Nagyatád, Temesvári u. 3.) 2012. november 29-től 2014. november 28-ig, kettő évre 
megbízza. A könyvvizsgáló díjazása évi nettó 80 ezer forint.  
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 
polgármesterét, hogy a határozati javaslatban rögzítetteket, a Nagyatádi Városfejlesztő 
Kft. alapító okiratában átvezetesse, továbbá az ehhez kapcsolódó dokumentumokat 
aláírja és a szükséges nyilatkozatokat megtegye. 
 
Határidő: 2012. december 31. 
Felelős:   Ormai István polgármester  

 

Ormai István polgármester szünetet rendel el.  

 

Az ülés folytatódik, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 

 

10.) Előterjesztés Jókai Mór emlékfa állításáról   
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a Jókai Mór emlékfa állításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
286/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul, hogy az 

önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 2104/44 helyrajzi számú közterületen, 
a Nagyatád, Jókai utca 1. szám alatti lakóépülettől északra lévő zöldterületen Réti 
Árpád nagyatádi lakos által készített és felajánlott Jókai Mór emlékfa elhelyezésre 
kerüljön. 

2.  A Képviselő-testület megköszöni Réti Árpádnak a Jókai Mór emlékfa elkészítését 
és felajánlását. 

 
3.  A Képviselő-testület felkéri a Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodát, hogy az 

emlékfa felállítását koordinálja. 
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Határidő: értesítés a döntésről 2012. december 5. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
     Svégel Gábor irodavezető 
 
11.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Elmondja, hogy az ülés előtt kiosztásra került egy kiegészítés. Kéri, hogy a kiegészítéssel 
együtt tárgyalja a képviselő-testület a beszámolót.  
A kiegészítés arra vonatkozik, hogy rendezzék össze az állatmenhely elhelyezésével 
kapcsolatos eddigi határozataikat, hogy egy egységes álláspontot és helyzetet teremtsenek. Ez 
gyakorlatilag a legutóbb e tárgyban hozott döntésükkel összhangban van, hogy a mostani 
helyén maradjon, és ott kerüljön korszerűsítésre és kibővítésre a létesítmény.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát a kiegészítéssel együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
287/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
A. 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
 
B. 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 61/2010. (III. 25.) és a 

232/2012. (IX. 27.) számú határozatait visszavonja. 
 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelenlegi helyén, a 

nagyatádi 2532 helyrajzi számú ingatlan dél-keleti részén, mintegy 1.200 m2 
nagyságú területet állatmenhely elhelyezése, bővítése, korszerűsítése céljára kijelöl. 
 

3.) A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy az állatmenhely 
üzemeltetésre vonatkozóan a Városgondnoksággal és a Nagyatádi Természet- és 
Állatvédő Egyesülettel kössön háromoldalú megállapodást. 

 
4.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy az állatmenhely 

korszerűsítésével és bővítésével kapcsolatban tegye meg az intézkedéseket, írja alá a 
szükséges dokumentumokat, valamint működjön közre a kivitelezés előkészítésében. 

 
Határidő: 2013. január 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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12/A.) Beszámoló a Városfejlesztés és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben 

hozott döntéseiről 
 Előadó: Dr. Novák János a bizottság elnöke 

 
Ormai István polgármester: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló 
beszámolót tárgyalják.  
Megkérdezi Dr. Novák Jánost, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnökét, kíván-e 
kiegészítést tenni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem kíván kiegészítést tenni   
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a Városfejlesztés és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
288/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2012. november 27-i ülésén átruházott hatáskörben a 
nagyatádi 518/2/A/4 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Baross Gábor utca 
5/a. szám alatti társasház földszintjén lévő, a földszinti üzletek és irodák közös 
használatú helyiségekkel együtt összesen 26,75 m2 nagyságú, az önkormányzat 
tulajdonában álló helyiségre a Somogy Megyei Területi Agrárkamarával (7400 
Kaposvár, Bajcsy-Zsilinszky utca 25.) kötött bérleti szerződés meghosszabbításáról 
hozott döntését jóváhagyja. 

 
2.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2012. november 27-i ülésén átruházott hatáskörben a 
nagyatádi 1/4/A/41 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Hunyadi utca 8/A. 
szám alatti társasház tízedik emeletén lévő 37. számú, az önkormányzat 
tulajdonában álló lakás bérlőjének kijelöléséről hozott döntését jóváhagyja. 

 
3.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2012. november 27-i ülésén átruházott hatáskörben a 
nagyatádi 1/4/A/50 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Hunyadi utca 8/B. 
szám alatti társasház második emeletén lévő 6. számú, az önkormányzat 
tulajdonában álló lakás bérlőjének kijelöléséről hozott döntését jóváhagyja. 

 
12/B. Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Melles Zoltán a bizottság elnöke 
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Ormai István polgármester: 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló 
beszámolót tárgyalják.  
Melles Zoltánt, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke nincs jelen az ülésen.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
289/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
A Képviselő-testület a társadalmi szerveztek, művészeti csoportok számára a 24/2012. 
(IX. 28.) számú önkormányzati rendelete 4/a mellékletében meghatározott támogatási 
összegeket az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 2012. november 27-i ülésén a 
65/2012. (XI. 27.)   számú határozatában az alábbiakban részletezettek szerint elfogadja: 
 

 
Kérelmező 

kért 
támogatás  

 (eFt) 

javaslat 

 (eFt) 

Odaítélt 

támogatás 

(eFt) 
1. Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola 200 80 90 

2. Nagyatádi Fürjecske Néptánc Egyesület nincs összeg 60 60 

3. Nagyatádi Ifjúsági Civil Egyesület 30 20 - 

4. Nagyatádi Közoktatási Intézmény nincs összeg 80 90 
5. Pro Família Alapítvány 100 60 60 

 
13/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Október 20-án megbeszélést folytatott a polgármester úr Dr. Vácity József úrral, a 
NagyatádMed Kft. ügyvezetőjével az aktuális kérdésekről.  
Bővebb tájékoztatást kér a polgármester úrtól az ott elhangzottakról.  
 
Ormai István polgármester: 
A kórház sorsát, tevékenységét, működését, tulajdonlását ebben az évben több változtatás is 
érintette. Elsősorban arról beszéltek, hogy az a törvényi változás, mely szerint ez év május 1-
jétől a Nagyatádi Kórház - Rendelőintézet állami intézménnyé vált. Ez a változtatás néhány 
ponton nem teljesült. Hogy érthető legyen, az önkormányzat átadta a kórházat az államnak és 
a GYEMSZI-nek, majd ezt követően az a bizonyos regionális pályázat kapcsán – ami a 
rehabilitációs létesítmény megépítésére irányult – a konkrét és egyértelmű kérdésükre adott 
GYEMSZI válasz alapján az ezzel kapcsolatos dokumentációt pedig átadták a NagyatádMed 
Kft-nek, aki belépett a Pécsi Tudományegyetem által gesztorált konzorciumba, amely ezt a 
fejlesztést megvalósítja.  
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Hangsúlyozza, hogy az önkormányzat álláspontja az volt és most is az, hogy a GYEMSZI-
nek kellett volna átadniuk. A GYEMSZI azt mondta, hogy nem nekik, hanem a NagyatádMed 
Kft-nek adják át, ezt az önkormányzat meg is tette.  
Felmerült egy probléma, ami ezen a találkozón egy sarkalatos kérdés volt. Ugyanis e közben a 
Földhivatalnál nem történt meg a kórház ingatlanjának átjegyzése a Magyar Állam javára, 
mert a GYEMSZI nem tett meg valamilyen lépést. Valamilyen dokumentumot 
hiánypótlásként nem csatolt be a Földhivatalhoz. Mindez elég későn, most derült ki, hiszen 
májusban elindult a folyamat, és most novemberben derült ki. A dolog azért érdekes, mert a 
NagyatádMed Kft-nek be kellett volna mutatni ennél a pályázatnál, hogy pl. a létesítményre 
vonatkozó építési engedély jogosultja Nagyatád Város Önkormányzata, de mivel ez a projekt 
átadásra került a NagyatádMed Kft-nek, be kell, hogy lépjen az önkormányzat helyére. Igen, 
de ahhoz, hogy az építéshatóság átvezesse a jogosultságot nekik, be kellett volna mutatni, 
hogy egyébként pedig az ingatlannal kapcsolatosan jogosult átvenni az építési engedélyezési 
szerepét. Ennek a helyzetnek a megoldásáról beszéltek. Tehát visszakerült az 
önkormányzathoz azzal, hogy oldják meg a helyzetet. Erre azonnal reagáltak, és az 
önkormányzat álláspontját az alábbiak szerint fogalmazták meg: 
„Ebben az ügyben bármilyen vonatkozó nyilatkozat, megállapodás aláírására időkorlát nélkül 
készek vagyunk.”  
Ha korábban megkereste volna valaki az önkormányzatot, és tud az önkormányzat ebben az 
ügyben tenni valamit, meg tették volna. Ez volt az egyik, amiről beszéltek.  
Beszéltek még a jövő prognosztizálásáról. Azt a jövőt prognosztizálta, melyet egyébként a 
Szociális és Egészségügyi Bizottság ülésén elmondott az ügyvezető úr. Elmondja, hogy ezt a 
jövőt ő másképp látja, másképp ítéli meg, de ez már nem az objektív kategóriába tartozik. Az 
előző egy objektív cselekvés volt, aláírtak, átadtak, odaadtak mindent. Mások helyett nem tud 
az önkormányzat eljárni. Nem is az önkormányzat az, akinek el kell járni ebben az ügyben. A 
Magyar Állam nevében a GYEMSZI az, akinek a Földhivatal felé abban az ügyben el kellett 
volna, hogy járjon. Ennek a projektnek a kapcsán nyilván vannak más dokumentumok is, 
mindent átadtak. Egy viszonylag bonyolult rendszer alakult ki. Az kell, hogy mondja, hasonló 
lesz a helyzet az iskolánál is. Véleménye szerint bonyolult szabályozatlan helyzet, hogy vajon 
akkor ki a jogutódja egy megkezdett fejlesztési projektben annak a szervezetnek, amely a 
törvény erejénél fogva kikerül a rendszerből. Ha „X” vagy „”Z” szervezet, akkor azt hogyan 
lehet alátámasztani, hogy mindenkinek megfeleljen, mert lásd, egy Földhivatalnak nem felel 
meg. Hogy érthető legyen elmondja, hogy van egy törvény, ami azt mondja, hogy ettől 
kezdve ennek az ingatlannak a tulajdonosa a Magyar Állam. Ez nem elég a Földhivatalnak. 
Sőt még az sem elég, hogy kap a GYEMSZI-től minden magyarországi érintett Földhivatal 
egy körlevelet, hogy ez valóban így van. Még ez sem elég! Hanem valamilyen kétoldalú 
dokumentum kell neki, olyan, mint mondjuk egy adásvételi szerződés – ami nem jelenik meg 
– tehát kellett készíteni egy ilyen dokumentumot. A kórházat illetően pedig itt van a főorvos 
úr, ő biztos többet tud, hogy milyen folyamatok zajlanak ma a Nagyatádi Kórházban, hiszen 
kell erről beszélni. Ezért is fontos, hogy Rácz képviselő úr felvetette ezt a kérdést.  
Mint ahogy már többször elmondta, most is úgy látja, hogy ez a kórház Nagyatádon van. 
Nekik kifejezetten jól megfogalmazott és egyértelmű álláspontjuk volt mindig a kórház 
működését, lehetőségeit és a valós szükségletet illetően, ezt érvényesítették ez év május 1-
jéig, és azt követően úgy látja, hogy a folyamatokban – mivel nem tulajdonos, nem fenntartó 
és nem jogutódja senkinek az önkormányzat – nincsenek kompetenciáik. Ennek ellenére 
vissza kerül az önkormányzathoz egy ilyen dolog. Ennek ellenére van olyan kártérítési per pl. 
amiben szereplő a NagyatádMed, amiben az önkormányzat szerint jogutód a Magyar Állam, 
képviseletében a GYEMSZI, mégis az önkormányzat foglalkozik az ilyen ügyekkel. Hosszú 
heteken vagy több hónapon keresztül nem állapította meg a bíróság hogy jogutódja-e az 
önkormányzatnak a Magyar Állam a kórház dolgaiban. Egyszerűen fogalmazva nincs ellátási 
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kötelezettsége, nincs tulajdona, semmilyen kompetenciája nincs az önkormányzatnak. Nem 
lehetséges, hogy bármi maradt még az önkormányzatnál ebben a folyamatban. Ilyenekről 
egyeztettek.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztató egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
290/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
13/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a tájékoztató határozati 
javaslatát egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
291/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
14.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti ingatlan hasznosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti 
ingatlan hasznosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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292/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

nagyatádi 22 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám 
alatti ingatlanra bérleti üzemeltetési jogának elnyerésére a 269/2012. (XI. 5.) számú 
határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívásra, az ott megadott 
határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület hozzájárul, hogy a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti 

ingatlan bérlője, az MGS-FONTANA Szálloda és Vendéglátó Kft. 2013. január 15. 
napjáig üzemeltesse tovább a szállót – a folyamatosság, állagmegóvás és 
vagyonvédelem fenntartása érdekében – bérleti díj fizetése nélkül, a felmerülő rezsi, 
vagyonbiztosítási, állagmegóvási, téli fűtési, karbantartási, őrzési költségek 
megfizetésével. 

 
3.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét az új pályázati felhívás 

elkészíttetésére és a szükséges dokumentumok aláírására. 
  
Határidő: értesítés a döntésről 2012. november 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés helyiség felajánlás a nagyatádi tankerület részére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi tankerület részére történő helyiség 
felajánlásról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
293/2012. (XI. 29.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, 
Baross Gábor utca 1. szám alatti épület első emeletén lévő 101., 102. és 103. számú 
irodákat, összesen 110,99 m2-en, ingyenes használatra felajánlja a Nagyatádi Járási 
székhelyen felállításra kerülő tankerület részére.  

 
2.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a döntéséről 

értesítse a nagyatádi tankerület igazgatóját; továbbá a megállapodás megkötésére, 
valamint a tankerület kialakításával kapcsolatos feladatok ellátására. 

 
Határidő: a megállapodás megkötésére 2012. december 15. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
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14.) Interpellációk, kérdések 
 
Interpellációk, kérdések nem hangzottak el.  
 
 
15.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester: 
Egy rövid tájékoztatást ad a Járási hivatallal kapcsolatban.  
Január 1-jén indul a Járási Hivatal működése. A mai napon úgy áll az önkormányzat, hogy az 
előzetes terveinek megfelelően a Baross G. u. 5. számú épületből (Földhivatal épülete) a nem 
járási hivatal szervezetéhez tartozó különböző bérlőket, társszerveket (falugazdászokat, 
társadalombiztosítási szolgálatot, a Cigány Nemzetiségi Önkormányzatot, az önkormányzat 
adócsoportját) elköltöztették. Egy bérelt iroda bérleti jogviszonya megszűnt. A 
költöztetéseket megvalósították. A NAV Nagyatádi Kirendeltségét kell még elköltöztetni, 
nekik is elkészültek az irodái – úgy ahogy kérték – szintén a számukra megfelelő módon. 
Valamennyien a Baross G. u. 1. szám alatti épület földszintjére költöztek.  
A megüresedett irodák végleges rendbetétele a jövő héten megtörténik, így birtokba tudják 
adni a járási hivatal részére. A munkafolyamat ott tart, ahol tervezték. Időben és terjedelmét 
és jellegét illetően is, azt a munkát végzik, amit elterveztek.  
Két rövid dologról is beszél. Az egyik, melyet csak megerősíteni szeretne, hogy az a Horvát-
Magyar együttműködésben a Krizevci-Nagyatád közös pályázattal elnyert támogatás úgy 
realizálódott, hogy a támogatásról szóló hivatalos értesítést is megkapta a horvát fél. Ezzel 
egyértelmű, hogy 134 millió Ft-ot kapott az önkormányzat arra, hogy a volt Zeneiskola 
épületét felújítsák, átalakítsák, és különböző funkciókat tudjanak oda vinni, amelyek az 
épületnek a teljes körű, érdemi hasznosítását fogják szolgálni. Ehhez 7 millió Ft-ot kell majd 
hozzátennie az önkormányzatnak, de addig még nagyon sok munkát kell végezni.  
A városközpont rekonstrukció keretében párhuzamosan zajlik minden munkaterületen a 
kivitelezés. A vásárcsarnoknál készítik elő a tetőszigetelés és a felülvilágító kicserélésének a 
munkálatait, illetve a beszállítás közben van már a külső burkolat anyaga, amivel a 
vásárcsarnok és az egész épület burkolva lesz. A nyilvános WC építése zajlik, a művelődési 
háznál pedig már kijöttek a belső falazás után födémeket szerelnek, tehát ott is folyamatban 
van a munka. Nem azt mondja, hogy időben nagyon jól áll a dolog, de legalább látszik, hogy 
a tevékenység folyamatossá válik. Úgy látja, hogy a szeptember 11-ei határidő a Művelődési 
Ház mindenképpen tartható.   
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Egy számára jó hírt szeretne a képviselő-testülettel közölni.  
Bizonyára emlékszik rá, hogy az október 25-i ülésen a Cigány Nemzetiségi Önkormányzat 
részére egy henészi földterület ingyenes használatát biztosította a képviselő-testület. Ezzel 
kapcsolatosan kapott az önkormányzat elnökétől egy levelet, amelyben felajánlja a cigány 
önkormányzat munkáját a henészi városrész rendbetételére, és ehhez kéri az észrevételeit, 
javaslatát. Beszélgetetett a Városgondnokság vezetőjével, műszaki osztály vezetőjével. Örül a 
felajánlásnak, és amennyiben komoly, akkor kérem a segítséget ahhoz, hogy amit a Cigány 
Nemzetiségi Önkormányzat társadalmi munkájával el tud végezni és a műszaki előírásoknak 
is megfelel, – felmérve, hogy melyek azok a tevékenységek – először a saját 
lakókörnyezetüktől kezdve, hiszen ott van az említett terület (szemetes, bozótos). Ha más 
egyébben is partnerek, akkor nagyon örül, és reméli, hogy megszűnik az a feszültség, ami az 
előző ülésen volt.  
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Ormai István polgármester: 
Köszöni szépen. Ezek szerint a képviselő úr is megértette, hogy miről van szó.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1626 órakor 
bezárja. 
 

 
 

K.m.f. 
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